
 

 

Referat af studienævnsmøde tirsdag den 25. februar 2025

 
Til stede: 
Jesper Franch (JF) 
Mark de Zee (MdZ) 

 
Ikke til stede med afbud: 
Christina Østergaard Thorsen (CØT) 

Kirsten Schultz Petersen (KSP) 
Lars Domino Østergaard (LDØ) 
Marie Harsfort (MH) 
Maria Catalina Larsen (MCL) 
Laura Laier Niebuhr (LLN) – deltog fra kl. 14.15 
 
                                                             

 
 

Observatører:  
Louise Pape-Haugaard, viceinstitutleder og studieleder (LPH)  
 

Sekretær og referent: Berit Lund Sørensen (BLS) 

Dagsorden: 

0. Konstituering af studienævn inkl. valg af næstforperson 
1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referat (30. januar) 
3. Opfølgning fra sidste møde (30. januar) 
4. Godkendelse af forretningsorden 
5. Godkendelse af årshjul  
6. Forventningsafstemning 
7. Igangsætte indstilling af Årets Underviser for forårssemestret jf. procedure 
8. Godkendelse af principper for eksamens- og reeksamensplan E25 
9. Studiemiljø på FSV 
10. Meddelelser 
11. Eventuelt 

 
 
Punkter til behandling for lukkede døre: 

12. Merit, dispensationer og klager  
 

 
Links: semesterbeskrivelser, semestergruppemødereferater, eksamensplan, studienævnets årsplan 

 

 

https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer
https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer
https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/for-studerende-og-undervisere#eksamensplaner
file://hst.aau.dk/Department/smh-adm/SN_Idr%C3%A6t%20og%20Folkesundhedsvidenskab/%C3%85rshjul/2024/aarsplan%20studien%C3%A6vn%20for%20idr%C3%A6t%20og%20folkesundhedsvidenskab%202024.pdf
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Ad 0. Konstituering af studienævn inkl. valg af næstforperson (10 min.) 
Studienævnet vælger en næstforperson blandt de studerende.  
Valgperioden for næstforpersonen er 1 år i lighed med studienævnets valgperiode for studerende. 
 
Studienævnet blev konstitueret, og Laura Laier Niebuhr blev valgt som næstforperson.  

 

Ad 1. Godkendelse af dagsorden (5 min.) 
Dagsorden blev godkendt. 
 
 
Ad 2. Godkendelse af referat (5 min.) 
Referatet blev godkendt. 

Studienævnet forventer, at beslutningen om at sætte bacheloruddannelsen i idræt i bero vil blive 
offentliggjort i AAU Update. 

 

Ad 3. Opfølgning fra sidste møde (5 min.) 

- Stikprøveundersøgelse af de studerendes typiske tidsforbrug (Idræt KA)  
LDØ og JF holder et møde med studerende på idræt 2. semester KA i forhold til deres oplevelse af 
tidsforbruget i kurserne på 1. semester.  
Mødet er endnu ikke fastlagt, men LDØ og JF vil først gennemgå de evalueringer, der netop er 
indsamlet fra 1. semester. 
 
 

Ad 4. Godkendelse af forretningsorden (10 min.) 
Studienævnet vurderede, om der er behov for ændringer i studienævnets forretningsorden. 
 
JF gennemgik kort dele af forretningsordenen for de nye studenterrepræsentanter i studienævnet. JF 
gjorde endvidere opmærksom på, at alle studienævnets møder er åbne. 

Forretningsordenen blev herefter godkendt. 

Opfølgning:  
BLS uploader forretningsordenen på hjemmesiden. 

 

Ad 5. Godkendelse af årshjul (20 min.) 
Årshjulet blev gennemgået, så punkterne er gennemskuelige for studienævnets medlemmer. 

Studienævnet besluttede, at årshjulet fremover skal inkludere en årsplan, der viser de emner, som 
studienævnet ønsker at arbejde med i løbet af året. 

Følgende punkter skal tilføjes årsplanen: 

- Møde 3 i april: Fokus på bacheloruddannelsen i Idræt, så vi sikrer, at kvaliteten af uddannelsen 
opretholdes. 
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Studienævnet kunne overveje at invitere institutlederen til dette punkt. 
 

- Møde 3 i april: Studiemiljø generelt på studienævnets uddannelser. 
LPH præsenterede en oversigt over de prioriterede forbedringer af studiemiljøet på AAU SUND 
(digitalt, psykisk og fysisk studiemiljø). Oversigten bliver hængt op rundt omkring i AAU SUND-
bygningen, vises på infoskærmene og sendes ud via Moodle for at orientere alle studerende. 

 
Årshjulet blev godkendt. 
 
Opfølgning: 
BLS undersøger, om punktet ”Behandling af årlig datapakke” kan flyttes fra møde 8 til møde 7, og om 
punktet ”Behandling af udkast til uddannelsesevalueringsrapporter” kan flyttes fra møde 9 til møde 8. 
Grunden til, at punkterne ønskes flyttet til tidligere møder skyldes, at studienævnet skal aflevere 
uddannelsesevalueringsrapporter for alle uddannelser i studienævnet. 
 
BLS uploader årshjulet på hjemmesiden, eventuelt inkl. ovenstående ændringer.   

 

Ad 6. Forventningsafstemning (15 min.) 
På mødet var der en kort gennemgang af arbejdsopgaverne i studienævnet. 
 
Studienævnet drøftede forslag til emner, studienævnet skal interessere sig for i 2025. 
Alle studienævnsmedlemmer har krav på at få optaget punkter på dagsordenen. 
Studienævnet kan kun træffe beslutninger om emner, der er på dagsordenen. Punkter kan tilføjes i starten 
af mødet, når dagsordenen bliver godkendt. 
 
Det er vigtigt, at medlemmerne deltager i alle studienævnsmøder, så vidt det er muligt, da studienævnet 
kun er beslutningsdygtigt, såfremt halvdelen har rådets medlemmer er til stede.  
 
Jf. punkt 5 ønsker studienævnet at have et fast punkt på dagsordenen for semestergruppemøderne 
vedrørende trivslen på idrætsbacheloren.  
Ligeledes jf. punkt 5 blev det foreslået, at en studenterrepræsentant fra studienævnet besøger semestrene 
under en undervisningsgang for at få en bedre fornemmelse af trivslen. Her kunne de også præsentere 
oversigten over de prioriterede forbedringer af studiemiljøet. 
 
 
Ad 7. Igangsætte indstilling af Årets Underviser for forårssemestret jf. procedure (15 min.) 
På SUND indsamles indstillinger til Årets Underviser i studienævnene to gange årligt. De studerende i 
studienævnet påbegynder arbejdet i samarbejde med de studerende i studienævn for sundhed og 
teknologi samt studienævn for medicin. 

 
Opfølgning: 
BLS kontakter LLN for at igangsætte processen. 
 
 
PAUSE (10 min.) 
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Ad 8. Godkendelse af principper for eksamens- og reeksamensplan E25 (15 min.) 
Principperne blev godkendt. 

 

Ad 9. Studiemiljø på FSV (30 min.) 
I forbindelse med kvalitetsstatusmøderne på FSV (og idrætsuddannelserne) har der kort været drøftet tiltag, 
der vil kunne forbedre studiemiljøet for den enkelte uddannelse, men også om der kan overvejes tiltag, der 
på tværs af uddannelser, vil kunne forbedre studiemiljøet. 
På FSV statusmøde blev der rejst forslag om at få de studerende i tale på semestergruppemøder (gennem 
den kvalitative evaluering). På baggrund af semestergruppemøderne vil KSP sammen med de øvrige 
undervisere på FSV kvalificere arbejdet med studiemiljø, inden studienævnet inddrages yderligere.  
LDØ opfordrede til at tage udgangspunkt i studiestartsevalueringerne fra 2024, når man inddrager de 
studerende til semestergrupperne. 
På længere sigt bør studienævnet og studielederen overveje, om strukturen for studenterinddragelse i 
studiemiljøet generelt set kan forbedres. 
 
Studiemiljøarbejdet bør tage udgangspunkt i, hvad der er generelt for alle uddannelser i forhold til miljøet 
samt inddrage de forhold, der er specielle for henholdsvis Idræt BA og KA samt FSV.  
 
De studerende fra FSV synes, at der stadig er nogle udfordringer i forhold til at skabe et optimalt studiemiljø i 
SUND Bygningen. LPH forventer, at der vil ske forbedringer med studiemiljøet, når 
medicinkandidatuddannelsen bliver integreret i SUND bygningen. 
 
Studiemiljø er en vigtig prioritering generelt på universitetet. På AAU er der oprettet et Studiemiljøråd, som 
er et organ, der arbejder for at forbedre studiemiljøet på universitetet. I Studiemiljørådet iværksættes tiltag 
på tværs af universitetet til styrkelse af det fysiske, psykiske, æstetiske og digitale studiemiljø. Hvert år 
inviterer Studiemiljørådet til en Studiemiljødag, hvor alle studerende på AAU inviteres. I år afholdes 
studiemiljødagen d. 30. april 2025.  
 
Det er vigtigt overfor de studerende at gentage information om de tilgængelige muligheder, som for 
eksempel studie- og trivselsvejledning samt hjælp til eksamensteknik. Selvom det er blevet kommunikeret, 
kan det være blevet overset i starten af semesteret. 
Moodle er det sted, hvor de studerende kan finde information om hjælp. 
 
Det er vigtigt, at alle vejledere er bekendte med de muligheder, der findes for at hjælpe med 
konflikthåndtering i grupper, og alle vejledere har også mulighed for at vejlede procesorienteret, når der er 
behov for det i grupperne. 
 
 

Ad 10. Meddelelser (10 min.) 

1. Der er blevet gennemført en formidabel indsats i forhold til at få høje svarprocenter ved efterårets 
semesterevalueringer. Rigtig godt samarbejde mellem Louise Juvoll, forårets 
semesterkoordinatorer og alle studerende. Svarprocenter fra studienævnets uddannelser kan ses 
herunder.  
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2. AAU’s digitale basispakke (Zoom, Moodle, Microsoft 365, Panopto) vil blive implementeret via 
workshops i foråret. Workshops afholdes med Institut for Medicin og Sundhedsteknologi Aalborg 
(5. og 15. maj 2025) - Kristinna (CDUL), Tom/Lasse (CDUL) & Hossein (ITS). Sundhedsteknologi, med 
bl. a. Dan Karbing og Louise har været med i pilotprojekt i efteråret.  

 

3. Status på kandidatreform.  
På SUND uddannelsesledelsesmøde blev der oplyst, at der nationalt fortsat er en række uafklarede 
punkter i forhold til, hvordan de enkelte institutioner kan gennemføre deres planlægning af 
reformen:  

o Rammerne for erhvervskandidatuddannelser er ikke på plads  
o Måltallet for 120 ECTS-pladser er ikke endeligt fastlagt  
o Antal ekstra engelsksprogede pladser er ikke fastlagt fra 2025 og frem  
o Hvordan selvbetalere og studerende på internationale uddannelser mv. tæller i opgørelse 

af tilgang ift. fastsatte måltal er ikke fastlagt  
o Økonomi for uddannelserne er ikke udmeldt  
o Form og indhold i institutionsplanen er ikke udmeldt  
o Dato for aflevering af institutionsplanen er ikke udmeldt 

 

I modsætning til tidligere udmeldinger skal fakulteterne selv fastlægge egen proces. Deadline for 
indsendelse af institutionsplan er d. 4. april mhp. behandling i direktionen. Der vil køre en proces på 
SUND, hvor FSU, SU, institutledere, studieledere og studienævn som minimum vil blive inddraget.  
 

Ad 11. Eventuelt (10 min.) 
Intet. 
 
 
Ad 12. Merit, dispensationer og klager (Lukket punkt) (10 min.) 
Sagen siden sidst blev gennemgået. 
 


	Ad 11. Eventuelt (10 min.)

